
UNCLASSIFIE))}F.0~:_;e 

Summarized Unsworn Detainee Statement 

l'he Tribunal President read the hearing instructiions .to the. detaii,nee. The ileiafoee 
cot1jirmed that he understood the proass and h,ad no 1questions, but fJne comment. 

Detainee: I do have questions, but I will ask them later. 

The Recorder presented Exhibits R-1, R-2, and R-3 Jnto evidenceand,jITT'e o brief 
description of the contents of the Vnclassif,ed Summa1'j! of Evidence (Exhibit R:-1). 

The Recorder confirmed that he had no further u:nclassif red evidence or witnesses and 
requested a closed Tribunal session to present classified ,et•ide11ce. 

Detainee: Can I answer now? 

Tribunal President: In just a minute we will get to the part where you can present your 
oral statement. 

Detainee: Very good. 

Tribunal President stated that the det.ainee wanis ,to participate and has re11uested one 
witness, which will be present later on during tire ,tribunal 

Recorder administers the Muslim oath to tht detaiP:teie. 

Detainee: I swear to almighty God that anything l say is the truth. 

The Personal Representative read the accusations to the detainee so .that he could 
respond t<> the allegations. The a/legations appear ,in italics, below. 

3.a. The detainee is associated with forces that have engaged in hostil.ities against the 
United States and its coalition partners. 

3.a. 1. The detainee was sei:ted in an o~n-air area near a nispec,ted Taliban facili(v. 

Detainee: l was caught in my own room, not outside. 

3.a.2. A Kalashnikov rifle was corrfiscatedfrom the detainee 's home the night he was 
arresJed. 

Detainee: First I would like to say that I was caught inside the !'oom. Yes, the 
Kalashnikov was found inside of that room, but the Ka1ashnikov belonged to my father. 
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3.a.3. The detainee was captured with communications equipmenr. 

Detainee: This is a wrong accusation. Nothing was ,caught with me. In the interrogation 
they showed me communication stuff, but I didn'1t ~ognize it 

3. a . ./. Coalition forces were fired upon from the direction of a suspected hostile facility 
during the seizure of the detainee and his associates. 

Detainee: This is a wrong accusation. The soldiers and helio0pters came to arrest me 
inside my house. This is a lie; this is a wrong accusa:tiom. I was .sleeping in my room. 

3.a.5. The detainee was captured with Sarajuddin, a recruiter for P,acha Khan. 

Detainee: This is a wrong accusation. Sarajudd}n's house and my house is a little 
distance from each other. I was caught in my bolllSe. When they took me ,outside, 1 saw 
Sarajuddin was sitting over there, but they took me [us] to Kandahar, toge~er. 

3.a.6. Pacha Khan, a renegade Pashtun Commander,, has been ,conducting military 
operations against the Afghan Transitional A.dministr:ation (ATA) and coalition forces. 

Detainee: No doubt Pacha Khan is a renegade commander agaimst the United States 
Forces. But when I met with Pacha Khan, it was ,after time Afghan government gave the 
position as a governor, that's when 1 met him. 

3.a. 7. It is alleged that Jalaludd;n llaqqani. usedSarqjucldin ·s guesth0USe jor shelter. 

Detainee: First this question isn't relevant to me. Th.ts question beiolilgs to someome else. 
The second, I don't know ifHaqqani came to his g1.1.esth0use. 

3.a.8. Jalaluddin Haqqani was the TaUban minister o/Fronriers and Tribal Affairs. 

Detainee: I don't care what he does. I've heard his name -on the radio·; i don't know what 
he was doing. 

3.a.9. The detainee has been working/or H IG since it began. 

Uetaincc: This is a lie; I never served anybody in any ,organiz.ations. l was not involved 
in any organization. If you could find the proof, then any~hing ~ou say. I believe in it. 

3.a. I 0. The HIG is li.rted in the United States Dpeartment 0/ Homeland Security's, 
'Terrorist Organization Reference Guide". 

Detainee: I don't care whomever he is with. I heard iitis :name in the radio. Uke 1 heard 
many names. he mentioned Bush. I did not serve him or did I know hlm. Can I ask you a 
question? 

l ·, ( L h ( (J 1 } t. ,) / - ~ --·· 

TSN#-457 
Enclosure{)) 

Page 2 of 12 

00 1562 



UNCLASSIFIEOff'OH0 

Tribunal President: You can, but let me tell you thait the only tlmg we know really about 
your case is what has been presented to us so far. B·ut you are free to rask 1questivns. 

Detainee: Can I ask now? Basically, your tribunaU ism session to find out the guilty and 
the non-guilty all of the accusations that are against me .and yiOu read it for me, wrong 
accusations. First of all, you told me I was caught outside,, I wasn't, and r was oc:aughtt 
inside my room. Tb.is is oppression; I came from anolhe.r ,country for ,one and a half 
months when I was captured, l was not involved ~i-th no organ~7.ation. l'v·c lbccn here for 
the past three years and this is oppression. If you have any witnesses against me, ithen I 
will agree with you. 

Tribunal President: Is there anything else at this time you wo1.tld like t-o teH us about your 
situation? 

Detainee: Yes, I would like to say that I am innocent. I was .caiUght with a passport, with 
an international driving license and some money ilil my own hol!ISe. Please, look at my 
poorness. 

Tribunal President: At this time. we may have questions for you. Will you be willing to 
answer some questions for us? 

Detainee: On my eyes, anytime. 

·1 ribunal President: Personal Representative, do you hav,e any questions for the deta•inec'! 

Personal Representative: No Ma'am I don't. 

Tribunal President: Recorder. do you have any questions for the detainee? 

Recorder: Yes Ma'am I do. Are you known by anything ,olher than Mohammed Gui'? 

Detainee: No. 

Recorder: Arc you the only Gul in the village? 

Detainee: No. 

Recorder: Who are other Gu.l's within his village. are they family? 

Detainee: I know some one by the name of Sahib Gui (ibrother). 

Recorder: What is your occupation? 

Detainee: I am a farmer, and I also own a diesel gas station. 
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Recorder: Is this the only business you ever owned or operated? 

Detainee: Yes, except that one, I don't work anymore. 

The Ptrsonal Rtpr~enlative and t/rt Rtcordu had no furtlttr qutstions. 

Tribunal Members' guemions 

Q. You just said you had only been back from Saudi Arabia for a month and a half. How 
long had you been there? 
A. Three years. All together J spent seven years in Saudi Arabia. Every three ycm, I 
came homi: for six months. That was the last time I went on vacation for six months. 

Q. Did someone run your diesel gas station while you were in Saudi Arabia? 
A. No, it was in Afghanistan. Swalzheeb Gui (brother) ran it for me. He had never 
been to Saudi. 

Q. You said you were a farmer. is that prior to you going to Saudi Ardbia? 
A. Yes. 

Q. What crops did you grow? 
A. We don't have nothing else to grow; we grow wheat and com. 

Q. You said you didn't have any communication equipment. Did you go to school? 
A. No. 

Q. Did you get any electronic or communication equipment training? 
A. Like what electronics? 
Q. Like, how a radio works, how to build a radio. how to fix a radio? 
A. I'm a poor person; I have never been to school and [ don't know how to use none of 
lh.i s stuff. 

Q. Does the name Oul as a came d0<:s it have any meaning? 
A. Gui means flower, Gui or Khan in Afghanistan. 

Q. When Russians invaded, did you have any pan of that fight agaiost the Russians? 
A. No, at that time I was young. At that time I was a driver's helper until finally I found 
a Visa to Saudi Arabia and I went to work there. I was getting paid 50 Afghani's to work 
for the people. 

Q. Other than traveling to Saudi Arabia, have you been to any other countries? 
A. No. 

Q. You said you had no education, how about military training? 
A. No. 
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Q. On the night of your arrest.. did you hear gunfire? 
A. No, I was asleep. l was asleep when the soldiers entered my room. The soldiers ,in 
my room, they did not receive any firing upon them. 

Q. You had indicated earlier that the weapon found in your house belonged to your 
father. was your father at home the night you were arrested? 
A. All of my family was home, my father, my brother. Wihc.n ithey .a:roest.eci me they 
wanted to take me outside, my father did not know their la,mgua:ge. They told them by 
sign. Where are you taking my son? They said we take him 01.mide. then ·we wm bring 
him back inside. All family of my family was home. They told .my f,ather 1that llhey will 
bring him back. 

Q. You mentioned you heard things on the radio; ,did you have a radio in your home? 
A. Yes, we had a tape recorder. 
Q. What about a Walkie-talkie type radio? 
A. No. 

Q. You said that when you were takeo outside tb.at Sa.ra9uddin was al.ready outside, were 
you the only two arrested'? 
A. No, Sarajuddin was arrested, [and] Sarajuddin''s brother and .son. When I went out 
side, alt three of them were sitting, and they took me and made me ,sit witlb them. 

Q. You indicated earlier that you did not know or work for the HIG, did you work for 
any charity types? 
A. No organization that I worked ever before. 

Q. Did you work for Pacha Khan when was working as governor? 
A. No. I did not work with him. 

Detainee: 1 have one question. 

Tribunal President: You can ask, I don't know ff we can answer it for you. 

Detainee: 1 came to my country not to meet Pacha Khan or anybody else. I came home 
because my wife was sick. She sent me a letter asking me to come. The only person I 
have at my home is my old father. I did not com( to meet anybody. I came to see my 
wife. wbo was sick. 

Q. At the time you were arrested, did they tell you why you were arrested? 
A. No. 

Q. Who arrested you? 
A. Yes, I did not know their language, so they must be Americans. 
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Q. Did they have an interpreter? 
A. No. 

Q. When was the first time any one gave you a rea~om why you wer,e arrested.1 
A. When I was captured by signing, they told my fath~r iliat w,e wai.ml to take rum 
outside. Bring him back inside, nobody told us w'hy ttbt)' cnpturetl me. It was late night. 
around 3 o'clock in the morning. My father is o[d, had a blanket on top ufhim. Th,y 
told him we would take him outside, talk to him, andretumhim lback. They treated us 
with respect; they did not bother us at all. They treated iUS wi,th lots of respect. It was 
cold night, 3 o'clock in the morning, and they put a b1amket on rop my father because our 
house was cold. 

Q. How big is your village. How many houses or people are in your viUage? 
A. The population I don't know how many people, but around se\l·en homes a:re in my 
village, it's not a big village, it's a small village. 

Q. You were arrested with three people. Did you work witn any of them? 
A. No, they are my villagers. 

Q. Did you go on any trips with them, any hunting trips, anything 1J'ike that? 
A. No I didn't have time for hunting. I was working hard. 

Detainee: Can I have one question? 

T ribuna I President: I don• 1 know if we can answer it?. 

Detainee: I come home, because my wife is sick. .All I have at home, is my old father, I 
just went to see wife. 

Tribunal President's questions. 

Q. So the village that you were arrested in was your na:tiv,e home village. where you 
grew up? 
A. Yes. 

Q. You said you had a passport; I'm assuming it's ,an Afghanistan pas!i-port? 
A. Yes. 
Q. Issued by the new Karui government? 
A. No. It belonged to the area of Rabanni. 
Q. It was still a current passport? You could still travd on it? 
A. I went to Saudi Arabia with the Pakistan passport. [n :Saudi Arabia I went to ,the 
Afghanistan embassy, at that time President Rabanni was m Afghanistan they ehan,rge:d 
my Visa from Pakistani passport to Afghan pass;porit. 

Q. I thought you hadn't been to Pakistan so how did you get a Pakistani passport? 
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A. I never said that I didn't go to Pakistan, Pakistan is like my ·own country. and one 
hundred times I was in Pakistan. 

Q. So you have been in Saucti Arabia, Afghanistan ,and Pakistan, ,those are the three 
countries you had traveled to? 
A. Yes, yes. l was a refugee in Pakistan for long years, 1 w,ent back 10 Afghanistan came 
back to Pakistan. I was issued a Pakistani passport, I g.ot,a Visa. Ailil.yti.me I went to 
Saudi Arabia, I came back to Pakistan because we ,didn't have any ,afrplaincs inside our 
country. No fli,ght could go to Afghanistan at that time. 

Q. Where did you live at in Pakistan? 
A. A place, Miram Shah. Ten years we were living in Mkam Shah. I place called 
Matches Camp. It was a refugee camp. 

Q. What did you do in Saudi Arabia? 
A. I was a driver. 

Q. Did you work for a particular company? 
A. No, I was working for a supennarket. I was bringnng equipmem w ·the supermarket. 
Q. So you drove commercial trucks, moving things for the sttpermarket? 
A. Yes, I was a driver, bringing in vegetables and many ,other 1things to tne supermarket. 

Q. You did not know about Sarajuddin's guesthOl.!ISe be~g l!JSed .as sbrellter for Haqqani. 
Have you heard any nunors about Haqqani being in the viillage? 
A. Sarajuddin is not my cousin or brother to protect him. In 1the imterrog.a:tion, the 
interrogators brought me the Koran, twice, I swear 10 the Koran. I did not know that 
Haqqani came to Sarajuddin's house. I do not know. 

Q. Obviously you left during the Ta1iban rule, would you say iin general, that ,a lot of 
people left or would you say they were fairly suppo.mve of the faililbain government? 
A. We left at the time of Jihad. We went, we werie home; my famHy was ,inside my 
village. I was working in Saudi Arabia. My family was living ilil my own house. 

Q. You said some of you were refugees, who went as refugees? 
A. Nobody went with us as refugees; I don't know what you are talking about? 
Q. So, just your family is what your saying went as refugees, not ,everyone else. 
A. At the time of the Jihad, not only my family, but many other families went as 
refugees. 
Q. So, this was prior to Taliban era? 
A. Yes, yes. At time of Taliban era, I was in Saudi .Arabfa. 
Q. But, your family was back in the village? 
A. Yes. 

Q. You said you met with Pacha Khan when he was g,ov,emor. What dad ~ou meet with 
him about? 
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A. I did not go to meet him personally, when I came &om :Saudi Arabfa, the peopJe told 
me that Pacha Khan is the current governor of our province. [ wan~ed to go meet him; I 
did not meet him yet 

Detainee: The only thing l would like to tell you, this is o1ppression. For the past three 
years, I spent my time here. You could go ask in Khl()st_ ~v,hiich is m_y area. If you find 
evidence against me; I'm willing to spend my life here. But, if 11.0.1, [ don't wwit to spend 
any more time here, not one more minute. I'm a poor pe~on; [ have a smaU pieoo of1and. 
I bought the Visa to go and work hard, to feed my .knd.s; the Visa was iexpired. { do not 
have the Visa anymore. In the beginning, I told my ioteoogatocs 1tbe ad.dress of the 
supennarket that I was working or I told him that 1 w~ wonkmg for siLllch and such 
individuals. l was a driver, and nobody paid attentfon to me .. 

TribWlal President: Is there anything else at this time yo11 want ,to tel'I us? 

Detainee: No. J do not have any questions at this time. 

Tribunal President: Personal Representative, did ycm !have ,any other evidence or does thl! 
detainee have any previously approved v.itnesscs to present to th.is tribunal? 

Personal Representative: Yes Ma'am. he does have a wimess. 

Tribunal President: At this time, let me explain to yo11 how the w1mess ,process occurs. 
Basically, we will have the witness brought in. and I'll ask him to state kis name for the 
record. The Recorder will administer the oath. At tliat time, ~hen you will be alfowed the 
first opportwlity to ask him questions to get him to present .infomiution that you th:iak is 
relevant to your case. 'Then the Personal Representative, the Recorder .. alild tbe Tribunal 
Members wHl be able to ask questions. Please keep in mind ,everything needs to be 
translated, and please allow time for that as you ane ~ 1ldng questions, You arc c.e.rta,unly 
welcome to give him a brief greeting or brief exit greeting, oraUy. Again, please 
remember, that it all needs to be translated. Do yol!l. have any questions? 

Detainee: No, that's fine. 

TIie Tribunal President called for a brief recess while the 1witness is .bro11gh,t into the 
room. 

Hearing i'I reconvened with witness and detain,ee present. 

The detainee and witness exchange greetings. 

Tribunal President: This tribunal has been reconvened witn 1the w,imess in the room. 
Would you please state your name for the record? 

Witness: My n.ame is Khan Zaman. 

(, r.- .__ LJ\ (< .1 i J t- 0 / --~·-· 
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Tribunal President: You are here today to testify for Mohammed Oui. are you still 
willing to do so? 

Witness: Yes, yes, I want. 

Tribunal President: You willing to do so under oath as well? 

Witness: Yes. 

The recorder administered U,e oath to the witness. 

Witness: I swear to almighty God that anything I say ·to this tribwial v.~ll be the truth. 

Tribunal President: Mohammed Gul, do you have any ,questions for the witness? 

Detainee: -:--:Jo. 

Tribunal President: Personal Representative, do you have any questions for the "W1tness? 

Personal Representative: Yes Ma'am I do. Do you !know if Mohammed Gtd bad any 
communication equipment with him? 
Witness: No, he did not have equipment. Nor did our vmage hav,e tihose k1inds of 
equipments and he did not see those kinds of equipments. 

Personal Representative: Did he know if Mohammed Ou.A had been as.soc'i.ated wi,th 
Sarajuddin? 
Witness: No, he did not have a special connection to Sarajuddrn, Except being a villager, 
everybody in the village talks to each other. 

Pt=rsonal Representative: Did Mohammed Gui koow Pacha Klhan'! 
Witness: No, except probably just beard his name, !he diid nO\t work with him, he did not 
know him, or didn't have anything to do with him. 

Personal Representative: Did Mohammed Gui mcnow Jalaluddin Haqqaru? 
Witness: No. He did not know him, he doesn't know rum, and he doesn't have any 
connection with him. 

Personal Rq,resentative: Did Mohammed Gul be[ong to HlG? 
Witness: No, he wasn't in HIG, he doesn't have any information 10n HIG. 

Personal Representative: How long did you know Mohammed Gui? 
Witness: As long as I know my left and my right. I know him. 

Personal Representative: Is Mohammed Gui associated with the Taliban? 
Witness: No, no connections, probably beard their names, but he didn't have any 
contacts with them. 
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Personal Representative: Is Mohammed GuJ associated with forces that have cngagc::d in 
hostiliti~s against the United States and its coalition partners. 
Witness: ~o. 

Tribunal President: Recorder, do you have any questions for the witness? 

Recorder: Yes Ma'am I do. When was the last time he saw the detainee before he was 
captured? 
Witness: Right before our captured, we were captured before him. We were sitting 
outside when they brought him over there. 

Recorder: How much time from when he came back from Saudi to when he saw them 
prior lo the capture? 
Witness: Fifteen days prior to the month of Ramadan. He came from Saudi Arabia. I 
went to visit. 

Recorder: How long was that between that time and the capture? 
Witness: I'm not educated we do not know dates. But probably month, or month and a 
half before his coming back from Saudi Arabia I met him. 

Recorder: Do you know what Mohammed Gul did in Saudi Arabia? 
Witness: He was a driver. 

The Personal Representative and tire Recorder had no further questions. 

J'ribunal Members· questions 

Tribunal Member: Good to see you again. 
Witnc.ss: I thank you very much. 

Q. Is Mohammed Gui, is that a very common name? 
A. Yes. 

Q. Do you know bow many Ouls in your village? 
A. ·why wouJd I count? I never counted bow many people have that name Gui. 
Q. But like in the Khost area, there might be ... 
A. Believe me or not, I forgot my kids name. for the past three years. How would I 
remember many other people's names? Inside this jail. I spent three years. Three years 
is a long time, I forgot youngest name. 

Q. At the time of your arrest, did you have any idea why be was arrested? 
A. I swear to Allah. I don't know why we were arrested, we arc innocent. I don't know 
who told you anything about me. but we do not know why we were arrested. 
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Q. Do you know if be or any ofhls family has weapons? 
A. In Afghanistan, especially in the province of Paktia, three things that the Paktia 
province was accepted from the previous government of Afghanistan. First they do not 
pay 1nxes for land. the second they could have small weapons. and the third (the 
interpreter forgot the third one.) 

Q. Wa.s your village small or large? 
A. No. our village is very smaJI. 
Q. So. evt:rybody knew everybody. 
A. Special information, we don't have a special connection, but we do know our 
villagers. who are who. 

Q. Do you know who was living inside the house wbe~ the detainee was arrested? 
A. Father, brother. and himself. 

Tribunal President's ~stions 

Q. All the people in your village, were they all in one tribe? 
A. Yes, we arc a sub•tribe to a bigger tribe. 

Q. Are there any disputes in yow village amongst each other? 
A. Not any special animosity. 

Q. Did any of the villagers leave to go to Pakistan to take refuge at any time? 
A. Yes, they went. 
Q. During Taliban time or before that? 
A. No, long time ago. 
Q. During the Taliban time, like you said, it was pretty quiet? 
A. At the time of the Taliban, nobody left 

Q. Would you say that Mohammad Gul was working is Saudi Arabia for a while? 
A. As long as I remember, he went to Saudi Arabia for seven years. Twice he came 
home every time for six months. All together it means, it was six years he was in Saudi 
Arabia, six months twice in Afghanistan, all together seven years. 

Q. And he came home this time because it was normal time to come home. or did he 
have a specific reason for coming back to the village at this time? 
A. No, someone was sick in the house, he came to see the sick. 

Tribunal President: Thank you for participating in this tribunal. We will take a brief 
recess while the witness is removed from the room. 

Witness: I'd like to thank you for to \\'aSte your time to come and listen to us. 

Tribunal President: We will take a brief recess while the witness is removed from the 
room. 
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Tribunal is r~cessed until after witnt.u is runoiied from the room. 

The Tribunal President confirms that the deta,inee hl(ld 110 fi,rttb,eT e1-•id2nc2 or 
witnesses to present to the Tribu11a/, The Tribunal President explains rJ,e rcemai.tJrder of 
the Tribunal prqcess to the detainee and adjourns tJ,e Trib:un,af. 

AlJTlIENTICA'J'JQN 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Colonel, United States Army 
Tribunal President 
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Summarized Sworn Detainee Statement 

When asked by the Tribunal Presiden1 if the detainee understood the CSRT prooess. 'the 
Detainee answered. "yes". 

[The Detainee asked if he could ask a question ifhe didn't understand something. The 
Trihunal President encouraged the Detainee to ask questions at anytime during the 
Tribunal process.] 

[The Detainee took the Muslim Oath and made the following sta~ement with the 
assistance of his Personal Representative): 

Regarding the first allegation, (The Detainee attempted to be smuggled into the Umi1ted 
States.]: Yes. I did try to be smuggled into the Uni~ed States. I was going to find a job to 
make some money. 

Regarding the second allegation, [1be Detainee u-a.,v-e.led with forged trrdvicl documents, 
including a passport and other travel documents): :Evel'.y .docw:netnt that dle Slilll111,ggkr had 
he kept. I had no documents when I was captured. 

R~garding allegation number three, [The Detainee left Pakistan ten months previous to 
his detention by paying a smuggler in Pakistan twenty•live 1thousand dolfars {US) to be 
smuggled into the U.S.): Thls was paid in Pakistani c:u,nremcy, one miillliom ,rup1es. a~out 
sixteen to eighteen thousand dollars. This would :get paid when I got ·10 the United Stares. 
My father owns an oil tanker, which he would sen mo makie ilie p.ayme11t Also, it was 
only eight months after I left Pakistan to when 1 was captured. 

Regarding allegation number four, [The vessel in which 11:hc Detainee travded is believed 
to be a special interest vessel, which was the focus of Operation Southern Watchj: I did 
not take a boat from one country to another. I did take a :smalt boat to cross rivers tnside 
Mexico. I do not know aJl the countries I went to. i idid ,take a plane from Pakistan to 
Guatemala. From there I traveled by foot and vehicle to Mexico. 

Regarding allegations five and six, {The smuggler iresponsibl1e fo,r 1Dhe albovie-roentioned 
vessel has close business ties with an individual known lo he~p cooroinate smugg,Hng 
operations for members of Hizballah and al-Gama·:at a~-l'slamlyya; Hizball.ah .and ai­
Gama'at al-lslamiyya are known terrorist groupsj; fhiis ~_s s,omelhing I do not know 
about. 

[When asked by the Tribunal President if the Detainee would l)ike to ,comment on 1the 
statements made by his Personal Representative. the Detainee made the Collov.fog 
commentJ: 

Detainee: On the fifth and sixth allegations. the >individuals who arrested me have to 
provide evidence that I did this. My allegation is I don't know, I am not aware ofit. 
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Tribunal President: 1 understand. The first four S'Wements provided by th,e Personal 
Representative, does that accurately reflect what you ,disc,ussed earHer? 

Detainee: Yes. 

(When asked by the Tribunal President if the Pcrsolla! Representative had any questions 
for the Detainee. the Personal Representative made the following comment]: 

Personal Representative to Detainee: One point of clarification. when you spoke to me 
about your father owning an oil tanker, was this a boat ,or a truck? What was if? 

Detainee A truck tanker. 

['When asked by the Tribunal President if the Detainee had any other evidence to present 
to the Tribunal, the Detainee made the following comment]: 

Detainee: No, I don't have anything except my response to the allegations. 

AUTHENTICATlION 

I certify the materiaJ contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Tribunal President 
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The Tribunal President asked the Detainee if he understood the Tribunal process. Th~ 
Detainee responded as follows; 

Detainee: I hear, but I do not understand the whole story. 

Tribunal President: We are here to determine whether .or not yo.u have been properly 
classified as an enemy combatant We have come with an open mfod. W,e know very 
little about you except that you have been detained here in Guantanamo Hay. \Ve have 
not seen the unclassified evidence. We have not seen the classified infonnation, and v.·c 
have not seen any of your file infonnation. The Recorder will present unclassified 
evidence, which with the assistance of your Personal Representative you should've had 
the opportunity to review. You will be given an ,opportun,i1t>" ·to mal<.e :a sta~emeut to tell 
your story. We will have the opportunity to ask yo111 question.,;. ..c\nd after you have told 
us your story and we have seen all the evidence, dlen we wd'I go into ddiherati.on to 
determine whether you have been properly classifie.cil as .u1 ienremy ,combatant. Do you 
have any other questions concerning the tribunaJ process? 

Detainee: I do not have any. 

The Personal Representative presented the Detainee Election f'.orm tJJ the Triinmal. 
The unclassified s11mmary of evuknce was presented.to :the .TrJbunaJ ib:>,' the Recorder, 
who then described the nature of the evidence. T.he Recorde:r requested ,a closed 
s~sion at a later time lo present the closslfie.d i~formation. 

Tribunal President: The Detainee requested no witnesses, but id.id request some 
documents be produced. The documents requested were his passport and a plane tick,et. 
The PersoMl Representative infonned me that the search was done, bu-t was unsuccessful 
and that no documents were located. (To the Detainee) You may now present evidence 
to this Tribunal: 

Detainee: I don't have anything to say, and I did not asl.i. for the passport. All this 
evidence is false accusations. 

Tribunal President: Would you like to make a sta~e.menit under oath? 

Detainee: I have nothing to say. All these accusaitions are incorrect 

fribunal President: This is an opportunity for you to make your smement. to tell us your 
story for us to take into consideration when we make OW' ,determination. 

Detainee: My story is very well known. I am a studeM in Pakistan. ,I don't have 
anythmg else to say. 
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Tribunal President: Very well. Personal Representative, do you have any questions for 
the Detainee? 

Personal Representative: No, sir. 

Tribunal President: Recorder, do you have any ,questions for the Detainee? 

Recorder: No, sir. I do not 

Tribunal President: Do any Tribunal Members h.ave questions for the Deraiinee? 

Tribunal Member: (To Tribunal President) Yes, sir. I do. 

The below is a summary of the question and answer s,ession tot.he Detainee ,conducted 
by the Tribunal members: 

Q: What country are you from? 

A: I am from Yemen. 

Q: And you went to Pakistan to study? 

A: Y cs, I did. 

Q: What was it that you were studying there? 

A: I went there to study the Koran. 

Q: Did you go to University. or did you get taught by ,certain religious leaders, or what 
kind of study was it? 

A: All the infonnation is available in my file. 

Q: As the President said at the beginning, we have no1 had acc,ess ito your me, which is 
why it is necessary for us to try to understand why you are here. 

A: My story is in the file. 

Q: If you were a student studying the Koran in Pakistan, bow did you end up here? 

A: This is the question I always ask myself ... why was I captured there, and why did they 
bring me h.ere? 

Q: Could you please describe for us how it was that you. v,ere captured or ,arrested? 

tSWt686 
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A: My story is very obvious and in the file. 

Q: Well ifs not obvious to us, which is why we were hoping you might belp us 
understand what hap~ned. 

A: If you want to see the whole thing. look in my file. 

Q: Would you tel1 us if it was the Pakistanis that arrested you? 

A: Yes. The Pakistanis were the ones that captured me. 

Q: Did they capture you by yourself or \,ith other people? 

A: I was in the howe. I was not by myself. There were other people there. 

Q: And so they took you all together, all at once? 

A: They gathered us, and they took us to prison. 

Q: The ptople in the house, were they also from Yemen, just like you? 

A: I don't want to speak about other people. I don't know where they're from. 

Q: Were any of them fellow students along with you? 

A: Their story is well known to you people, I cannot speak on their behalf. I can't speak 
for them. 

Q: When they came to arrest you, did they tell you why you were being arrested? 

A: Nohody told me. 

Q: So they just arrested you and took you to jail without telling you why? 

A: Yes. that's what they did. 

Q: And do you remember how long you were in jail? 

Detainee: Which jail? 

T ribunaJ Member: The first one. 

Detainee: In Pakistan or here? 
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Tribunal Member: Pakistan. 

Detainel!: One and half months to two months. 

Tribunal Member: Did anyone from the Yemen embassy come to visit you? 

Detainee: I did not sec anybody. 

Q: Did you ask for them to come or you didn't want them to come? 

A: r did not know I could request someone from the embassy to come see me. and I also 
did not ask. 

Q: So after one to two months. then you left Pakistan and came here? 

A: I went to Bagram, then to Kandahar, then Cuba. 

Q: Where was the tint time someone finally told you why you were being arrested? 

A: Nobody tailed to us about that 

Q: Not in Pakistan. not in Afghanistan; not until you came here? 

A: I do not remember. 

Q: How long have you been here in the camp? 

A: I don't remember since I got here, possibly two years. 

Q: Now that all this time has passed, do you now know why you were anested? 

A: I didn't know anything until r went into interrogation. 

Q: And that is when they first said they thought you were affiliated with Al Qaida? 

A: Which time arc you referring to? 

Q: The first time you came ~fore the interrogators. 

A: Herc in Cuba? 

Q: Yes. 
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A: Every time I meet with an interrogator, he comes lback with different accusations or 
allegations. 

Q: Do you know what Jama'at al•TabJigh is? 

A: 1 know about Tabligb, but I do not know what it is. 

Q: Can you explain to us what that is? 

A: All information I know is in the file. I have spoken so much about it in the past. 

Q: I understand there are times you have to answer questions over again, but this is the 
first time we've had any exposure to your case. 

A: Everything is in the file. 

Q: The only thing we know about you thus far is what you·re ~eUing us now, and that 
you told us all these things on the exhibit are not true. 

A: Wbat should I do in this case? 

Q: We were hoping you would try to help us understand why it was you believe you 
were arrested and brought here. 

A: I have been here two years. If you do not know w~y I've been arrested, why are you 
keeping me here? Why don't you set me free? 

Q: Have you ever traveled to Afghanistan? 

A: My story is very well known. 

Tribunal Member: I'm sorry you didn't choose 10 slwe more of it with us. 1 don't have 
any more questions. Titank you. 

Tribunal Pr~sidenl: Did you ever travel to Afghanistan? 

A: No, I did not. 

Q: Did you ever travel to Pakistan'? 

A: Yes, I did. 

Q: Did you attend college in Yemen'? 
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A: My story is very well known; it is in the file. 

Q: Rut we don't know your story; that is why we arc asking you these questions. 

A: You can get the information from my file. 

Tribunal President: OK. If you prefer it done that way. I guess we have no other choice. 
Do you have any other information to present to this Tribunal on yow- behalf? 

A: No. I don't have any. 

The Tribunal President dun addressed the Personal Representative to request if any 
additional information tt•ould bt presented to the Tribunal. 

Personal Representative Answer: There were several items reviewed with the Detainee 
that did not come out that I'd like to read to you now. 

Tribunal President: Please. 

Personal Representative: We went over each line of the summary of unclassified 
evidence. On the assertion that he (Detainee) is associated with Al Qaida, he says it is 
not true. Concerning the allegation he traine.d at Al Farouq, he said be stayed at a hotel in 
Karachi for two days, and then went to Labore to read the Koran for five months. He 
stated he then went to Salafia University. Concerning the allegation he was captured 
with ammunition, he says this is not true. And he (Detainee) further stated he did not 
want others tbat were captured with him to testify. Concerning lhe allegation be was 
captured with other individuals, he said 'yes.' Concerning the allegation that one of the 
in<lividu1tls that were with rum upon capture was associated with Al Qaida, be said be did 
not want any of them as witoesses. Concerning the allegation he (the Detainee) is 
associated with Jama'at al-Tabligh. he said he came to know them io Pakistan, that he did 
not join them, and that they showed him how to go from Yemen to Pakistan. Concerning 
the allegation that Jama'at aJ-Tabligh is a missionary organization used as a cover to 
mask travel activities of terrorists to include members of Al Qaida, he (Detainee) said he 
did not know. "That swnmarizes what we covered in the interview, Mr. President. 

Tribunal President: Thank you. 
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The Tribunal President explained the remainder of the Tribunal procen to the 
Detainee and adjourned the open s~sion. 

AUTHENTICA TIO~ 
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Summarized tJnsworn Detainee Statement 

The Tribunal President read the hearing instructions ,~o the deJainee. Th£ ,de,taimie 
C<mfirtntd that he understood the process and laa.d tio ques.,ions. 

1'he Recorder presented Exhibits R-2 and R-3 into e)!idence and gave ,a brief 
description of the contents oftlte Unclassified Summary of E~idence ,(Exhibit R-.1). 

The Recorder con fumed that he had no further unclassified e~idenu or 1,.;ilnesses and 
requested a dosed Tribunal session to present clmsijJed evidence. 

The Detainee did not want to take part of the trib,unaJ pro.cess. 

The Tribunal President bas two clarifying questions ,in reference to the Detainee Election 
Fonn. 

1. It states that the detainee did not ~uest any documentary evidence; there is a reply 
that says yes. Please clarify that remark. 

Personal Representative: Sir. he did not want any documents, he had no documentS that 
he needed to be read to the Tribwull Members. 

Tribunal President: I understand. 

::!. There is a statement regarding that; the detainee refused to acknowledge Personal 
Reprcsen1ath:c or respond. The remark here 1s No. 

Personal Representative: Sir, the detainee did r,cspond appropriate'ly 1rmd did ask 
questions and identified each of the allegations. 

Tribunal President Very well. He did not request .any dociuments. m1d he acknowledged 
your presence and your offer of assistance. Also from ,the ,detainee dettion form I 
understand he did not request any witnesses. ls that correct'? 

Personal Representative: Yes, Sir. 

The detainee wants the Personal Representati11e to rread ,his !itatements ofeach ofiht! 
allegations on behalf of tire ddainee; He had gn,;en answers to the allegations at a 
previous intervkw to the Personal Represtntati,ve. The aUegatwns ,appear ,in italics, 
be/ox•. 

3.a. 1. The detainee traveled from China in August 2001 and arrived in Afghanistan in 
September 2001. 

Personal Representative: True. 
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3. a.2. The detainee stayed at a guesthouse in Kabul, Afghanistan for approximately six 
weeks. 

Personal Representative: Yes. 

3.a.3. The detainee was in Afghanistan when the U.S. bombing campaign began. 

Personal Representative: Yes. 

3.a.4. The detainee traveled with an individual who may be involved with the East 
Turkistan Islamic Parry (ETIP) aka East Turlcistan Islamic Mo\'ement (ETIM). 

Personal Representative: It's possible; I caMot say anything about that. 

3.a.5. The East TurklSlan Islamic Movement is listed in the U.S. Department of 
Homeland Security. Terrorisl Organization Reference Guide. as being one of the most 
militant groups, and has with lies to al Qaida. 

Personal Representative: I don't know. 

J.a.6. The ditainee fled from Kabul to Kandus, Afghanfatan when the U.S. bombing 
campaign started. 

Personal Representative· Yes. 

3.u. 7. The <ktainee was captured by the Northern Allzance in Mazar-E-Sheriff, 

Personal Representative: I don't know if I was at Mazar-E-Sheriff or captured by 
northern alliance. It was with a lol of other people. 

Ja.8. The detainee was present during a Mazar-E-Sheriff prison uprising. 

Personal Representative: Yes, True. 

Tribunal President: Arkin Mahmud do you have any comments regarding what the 
Personal Representative provided to us. 

Detainee: I have no more comments, that is good enough evidence, which my Personal 
Representative already presented. What I wanted co do was go to Afglwl.istan to look for 
my brothers. I wanted lbe US Court system or US Judges to determine my case, they 
have to come up wilh, if I am innocent or not. If I am guilty they should come up with 
my punishment or what ever I deserve to serve rime. I will do that. Other wise do 
something faster to finish my case. I would like the resultS as soon as possible. 

Tribunal President: Were the statements the Personal Representative provided to us 
about your earlier statements accurate? 
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Detainee: Yes. that's accurate. 

The Personal Represenlalive and the Recorder ltod no further questions. 

The Tribunal President cor,jinns that the dtJaintt had no further evidence or 
witnesses to present to the Tribunal Tire Tribunal PrL!.ident explains the remainder of 
th~ Tribunal process to the detainee and adjourns the Tribunal 

AUTREI\TICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
ttim d " th din • I I .: 

Tribunal President 
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Summarized Unsworn Detainee Statement 

The Tribunal President read the hearing instructhms lo die ,deta'inee. The det,a!inee 
conjirmed that he understood the prouu and had no ques#ons. 

The Recorder presented Exhibits R-1 and R-2 into e'i'idence ,and gave a brief 
description of the contents of the Unclassified Summar,y of Evidenve (E:-chibit R-1). 

The Recorder confirmed that he had no further undassifwl ,e,vidence or "Witnesses and 
requested a closed Tribunal session to present classified oidenct. 

Tribunal President addressed the detainees• witn.es5·. The witn:ess .named ,,tamar 
Diann (ph) was considered relevant. The Tribunal Preside.1:1J requested the Utiited 
States government contact the Yemen government 1'(} 10Cate the ~,,,,ess. Tlr1t Yemen 
government was contacted on or about 9 November '2001 b11t as qf th,e dale of the 
hearing, the Yemen government had not responde4to ,the reques•t. Thier~for-e lacl(ilig 
the cooperation of the Yemen government, the T.rib.unai Pres.fdetJt ruled that the 
wit11es.<: was not rea.tonably available. 

The Detainee did not want to take the Muslim oath. 

The Personal Representative read tlte accusations to ,the deta!inee so that he could 
respond to the allegations. The allegations appear in italics, below. 

3.a. J. The detainee traveled to Afghanistan using counterfeit t,r(n)ef documents. 

Detainee: First of all my documents were not counterfeited; ,these documents were real. 
I got my passport from the Yemen government: bu,t the ,only trung that changed was my 
last name from Muhammad to Osama. 

3. a. 2. The detainee arr ended weapons training on ,the Kalashnikov. PK M-16, and G-3 
at the al Forouq training camp in Afghanistan. 

Detainee: When I first entered Afghanistan a!l the traimlfitg ,camps were do.sed. I was 
trained on the Kalashnikov in Yemen when I was 7 y,ears •old~ so Wihy would iI get training 
in Afghanistan. The M-16 and G-3, I did see them fo Afghanistan, but I never used them 
there nor was I trained on them. I saw some peoplre carrying t!hose kinds of-weapons. 

Personal Representative: During our interview you had to1d me the reasons why you 
went to Afghanistan in reforencc to these two points. 

Detainee: This is true. 

Personal Representative: Would you like to explain that? 
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Detainee: Yes, I was in Sana studying, before that i \WIB present in H's.dratoonn.. There 
was a conflict betw~en some groups~ my grandfather stabbed somrelbody w1~h his lmife. 
Before I.hat my grandfather had another problem simiRar ro this ,one, ll was trying to help 
him out of it. He wa.-. put in jail for that for 10 yiears. When the seoond problem occurred 
I fled to Sana when that happened. Since I helped my :grandfather [ thought they IA·ere 
going to retaliate. When I was in Sana; I met Abdul SaBam who suggested it.hat 1 :sho:uld 
to Afghanistan so 1 can solve my problem with my ,gr:andfather. He had a friend that was 
in Afghanistan and he would pay me 200 dollars a .month, 1to wo·rlk with his charity group. 
I decided to leave and I went to get a passport and J ~hanged m.y real name from 
Muhammad to Osama, as well as my last name. W<ent I got there ,and I studfod comipwer 
progr-amming. l traveled from Dubai to Pakistan, from iP.aiki.stan to Kamc!Jti, from Karachi 
to Quetta, from Quetta I entered into Afghanistan, from A(gharustan 'IO Kandahar, from 
Kandahar to Kabul. You can verify this by Abu Haire: {pm) be is the man wno oW'l'led 
l 000 sheep/lamb, he distributed all that through ithc JPOOr vma,g-es, .and 10111 th,e 'border of 
Pakistan there was poor people that we distributed clolrung., sugar ,and rice for the 
holiday. 'lben we traveled to Kabul with Baltians (ph) they wef'e Arab from Kandahar. 
When we were in Klandahar we went to an Arab hou.se, we didn't stay at the house at 
night bc<;ause of the fear an air strike would hit tke ihou.~e. When [ left the house at night 
is when l saw the Kalashnikov's, PKS', G-3 and M-16':s. W1len I went to Kalbul 11 'Stayed 
in Kabul, and Abu Haree used to travel to Yemen and 1get 'Some money and then came 
back. I le was a famous well-kno\\'Il man and was 40 charge of an lslam-ic chal!'ity goup. 
In Kabul I went to a tinaudible) and met a Palestinian man, I used co sta)· with him and I 
learned from him; he was the man I met in Sana and offered me a job. I 1USe to 1go tio the 
back border \1,ith him and played football there. 

3.a.3. The detainf!t! was transferred with a group of A.rabsfrom Kabul ro Mazar-e-Sharif 
cm a Taliban owned aircraft. 

Personal Representative: You had told me that it was nor a Taliban ,owned aircraft 1t was 
a civilian airplane. 

Detainee: That is true the airline was Ariana; a dvilian airline. The price for the ticket 
was I 000 Pakistani. When I went to Mazar-e-Sharif, I ·traveled wi,th Albdul Wado and 3 
other Arabs. The aircraft was not a Taliban aircraft. 

3.b. I. The detainee fought with the Taliban in Taloqan. Afghanistan after 11 September 
2001, and was present in Ta/oqan after the U.S. air campaign begun. 

Personal Representative: You told me that was not true, ,that you did not fight and you 
were in the city. 

Detainee: First of all Taloqan was,n't a fighting dty. Civilians lliv;ed there and. it wasn't a 
battlefield. The fighting border was hundreds of miles away from Taloqan. It's true I 
was in Taloqan but there was never any fighting there. We had ,a Jegitima1te place I.here 
so we could teach. We used to teach the curricU!lum of Sarafee (ph}. a Taliban group shut 
it dov..n since their curriculum was Sarafee (ph). [ 'Stayed 1n l'aloqan mitit ,then .. 
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3. b. 2. The detainee fired his weapon in bottle at 1he United States or il:f coalition 
parlners. 

Personal Representative: You stated that is not true. 

Detai~: This is a strange thing 1 am hearing. Wihy would I fight the Un~ted States of 
America? I have nothing against them. The rice and .flow- we have is American. Why 
would I fight them? They are our food source. I was in that city but it is not a battlefield. 
J wasn't a fighter. You can ask Abdul Wado. J was staying with him at the time. We 
were working; digging trenches for gas lines at the time. 

J. b.J. The detainee was ,·aptured in Ma:ar-e-Shari_( while fighting wi-rh the Taliban. 

Detainee: This is not true at all; when I was captured '[ was 1in K.onduz. When the city of 
Taloqan was captured l went to the city ofKonduz. Me a11d somie ,group, the Taliban left 
Konduz another group named f ustun (ph) came in; .an they found iOUt 1 was wift!h a 
different group and they decided to interrogate me then gav,e me to the United Nations. r 
was with an Arabic guy and some guy from al Wafa. They took us to jail and firo.m there 
to an intelligence agency. They said they were going to iRv,estiig,ate some th.io.gs and tum 
us aver to the Uniled Nations. 

Tribunal President: United Nations or United Staies? 

Detainee: United Nations. Then I stood there for two months then ilie American came to 
interrogate me. The people I was with were either killed ,or 1scnt to a different jail. There 
was an Arabic translator working with me. 

Tribunal President: Does that conclude your personal statement'? 

Detainee: That is all I have. 

T ribWlal President: Thank you for your statement. 

Tribunal President: Personal Representative do you have any questions for vhc detainee. 

Personal Representative: Yes I do. 

Pt!tsOna/ RepresentaJive 011estions 

Personal Representative: I have a clarification question from a meetmg we had a month 
ago today. You had stated a lot more here then you did in the original meeting. None of 
the new information disputes the old information. The11e ts @•I.Ile tmn,g I wamt 10 imiake ~ure 
I know and the tribunal to know about your reasons to trav,el lo Afg1bianis1tan. I feel it is 
important 
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Q. During our meeting you explained to me that your grandfather had stabbed an 
individual; and you went to tl1e tribe leader and the police to take responsibility for 
your grandfather. 

A. Befor~ I went to the police station I went to see the head of our group, and another 
leader of a different group. They went and talked to the people to see if we can post 
bail for the grandfather. They paid and took him from the prison. The police station 
has records that you can verify that. I am waiting for a letter from my parents to prove 
what happened at the police station there. 

Q. My question is; did you accept responsibility for your grandfather? 
A. Until now I am responsible; I cannot go back to my own tov.n since I took 

responsibility for my grandfather. My grandfather stabbed another person and is in 
prison now. 

Q. Because you took responsibility you could not stay in your own country is that true? 
A. They were going to retaliate on me, that's why I couldn't stay. 

Q. That is the point I'm getting co; you t0ld me that is the reason you went to get your 
passport name changed. Is that the truth? 

A. Yes, l changed my name. Everybody knows my name and that is why I changed it to 
Muhammad. 

Q. When did you travel to Afghanistan? 
A. I don't remember exactly. 

Q. If I can clarify from our meeting you had stated you traveled there about 8-9 months 
before the attacks on America? 

A. Approximately. 

The Personal Representative and the Recorder had no further questions. 

Tribunal Members' Questions 

Q. Did you fund your own lravels to Afghanistan or did someone else fund yow travels? 
A. I paid for my O'Ml traveling. 

Detaine~: If you would like I ~n give you the proof. I am ready. 
Tribunal Member: 'No that is fine. 

Q. What job did you have in Afghanistan? 
A. I used to ~ode for a charity group, and they used to teach children. 

Q. What charity group? 
A. The name Ahfad al Sabab. In the last days we used to have some association with the 

al Wafa group. 
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Q. What did you teach the children? 
A. Talked about Koran. 

Q. Do yot: speak the Afghan language? 
A. We had many translators. 

Q. While you were in Afghanistan did you own any weapons? 
A. I didn't have any weapons, but I had a small knife to peel an appic. 

Q. Why did you travel on the aircraft to Mazar-e-Sharif? 
A. The trip ·was going to Mazar-e-Sharif. 

Q. The purpose of going there was for what? 
A. My purpose was for Talogan. 

Q. So Taloqan was near Mazar-e-Sharif? 
A. Approximately, it takes about 3 hours by car. 

Tribunal President asks the detainee if he bad any other evidence to present to the 
tribunal. 

Detainee: I have some videotapes that we use for oharity purposes l can provide the tapes 
for you. They took them away from me when I was captured. 

Tribunal President: I understand and if the tribumal r;eq,uires those ,tapes we wi11 attempt 
to locate them. At this time there is no need for them. 

Tribunal Member: I want to clarify a few things, In your statement you said you wrote a 
letter to your parents. Did you ask them to get informati,on from the police? 

Detainee: I had asked my parents to make a copy of my file. They do have my file there 
of all what happened. 

Tribunal Member: Do you know when that will get here? 

Detainee: I hope soon. 

Tribunal Member: Would that tell us thal you did take responsibility for your 
grandfather? 

Detainee: Yes, it would prove everything and my .grandfathers' actions. I ,can bave them 
fax it to me. 

Tribunal President: If you do get it, please notify your Personal. Representative so he can 
bring it to our attention. 
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Detainee: I will notify my Personal Reprcsentativ,e if I receive anything. 

Tribunal President: Your explanation for why you left was very complete and thorough. 
Thank you again for that. 

The Tribunal President c.1Jnftrm.$ that 1he detaimie had /110 Jurilher el!'ldencE r0r 

witnesses lb present to the Tribunal. The. Tribu,naC President ex,pirdn~ Jibe re,navmJ.'f.r of 
the Tribunal procts$ to the detainee ~nd adjourn5 tihe Trib:un,ai. 

AUTHENTICATJON 

I certify the material contained in this transcript is a true .and accurate summary of the 
.. . . . 

Tribunal President 
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Summau-iLcd Sworn Detainee Sta1cmcn1 

The Tribunal Prt.$ident read the Hearing Instructions to the Detainee. The IHtainet 
then made the Joi/owing question: 

Detainee: l have a question about the oath. Is it that l have to or if I want? 

Tribunal President: If you wish to. It's your choice whether y,ou take on.e or not. 

The Personal Representative presented the Detainee Election Form (ExlrihiJ D-.4) to 
the Tribunal. 

1'he Recorder presented the Unclassified Summary ,of E,•uiena {Ex,hibit R-J) to the 
Tribunal. 

The Recorder confirmed that he had no further unc/Jusijud ,tvldence or witnesses a11d 
requested a closed Tribunal session to present classified evidt11ce. 

Tribunal President: l sci: by the Detainee Election Fonn that you have d:eded to 
participate today evidenced by your being here. I also imderstand that rou requested a 
witness, essentially anyone from your Madrassa. And [ understand that basfoaUy you 
requested that they could testify to your good charac~r,. fcsse:mtiaJDy, rcharackr i.s not 
relevant to the Enemy Combatant issue and that request is denired. 

The Tribunal President opened the Tribunal to 'the Detainee to maik.,t! his rtaleme,tfl and 
asked if he would like to make his statertttnt under ,oat'h 

Detainee: You asked me the question if witnesses are needed then I pt1Csent the witnesses 
if not, and I don't have a witness for your questions then I answer for myself. 

Tribwial President: Yes, and your witness request was denied but we certainly would be 
interested in you oral ~tatement Do you choose to malke any statements that yot.1 WCJ1uld 
like to make under oath or not? 

Detainee: I can do it under oath. 

l'he Recorder administered the Muslim oath to the Detainee. 

3.1. Th~ Detainee al/ended the Shikay and Zaku Khel madrassas in Afghanistan 

Detainee: l say yes. I can testify that I was. 

3.2. The Detainee was a student al the modrassa during the J:al/iban ,rule 
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.Detainee: In the time of the Taliban I wasn't a student in me madrassa. I have a wi'lness 
I could tell you who is my witness. 

Tribunal President: You can just tell us yourself. We don't need to bear a witness we 
certainly can hear it from you. 

Detainee: I could provide you a witness but the individual is here in the camp. 

Tribunal President: We essentially just need to hear your story, It doesn'it have 10 be 
verified by somebody else. We will accept your word. 

Detainee: At the time of the Taliban in this madrassa r was not attending ... in this 
madrassa. 

3. 3. The Detainee acted as a guide to a group of individuals ,attacking the Salerno Fire 
Base. 

Detainee: I don't know this kind of group. I did not have the group and 1 did .not hav,c 
anything to do with the group. 

3.4. The Detainee acted as the guide for a group that had weapons, surveillarn:e 
equipment (cameras and binoculars) and radios. 

Detainee: I didn't see no cameras, no radios, and phoro equipment with no ,gro11ips. 

3.5. The Detainee met with an Arab man and an Afghan .man who gave him money prior 
to the attack on the fire base. 

Detainee: I did not receive any money. Nobody gave me a.my money.. 

3.6. The Detainee was arrested for aiding personnel in aperations against the Salerno 
Fire Base. 

Detainee: I was not part of the operation and did not help ilie people wh.o ,operated on the 
base. I do not know about it. 

3. 7. The Detainee was captured after the group that he was traveling with was engaged 
in a gunfight with th£ Afghan Militia Force (AMF). 

Detainee: J was arrested on a battlefield. I was going on my way when I •was arresied. 

Tribunal President: Is there anything else that you would like to add to your statement? 

Detainee: What about? 
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Tribunal President: Either these bullets or anything 1eJse itbat you woul.d like te!II us. 

Uetaince: The questions that I answered, you can ask my fri,ends, the ones that I was 
captured with, the answers I provided arc they true or not. 

Tribooal President: Is there anything else you would Hke for us to know? 

Detainee: No, I don't have anything else. 

Tribunal President: Would you be willing to answer some questions we may have for 
you? 

Detainee: Yes. 

Tribunal President: I like to let Detainees know that al th.is point this (the Unclassified 
Summary of Evidence) is the only piece of infonnatfon we !have seen about you. So we 
may ask you some questions about yom background and all simply because we don ·1 
know anything el.se about you other than this. Will that lbe all .right with you? 

Detainee: Why not? 

TribWutl President: Personal Representative, do you have any questions for the 
Detainee? 

Personal Representative: Just one point for clarification. Was it before or after the 
Taliban that you went to the madrassa? 

Detainee: At the time of the Taliban in the named madrassas I was not attending to the 
madrassa. I was studying but in my O'\\-n village somewhe!ie etse. Not in this madrassa. 

Tribunal President: Recorder, do you have any questi·ons for the Detai,nee? 

Recorder: No ma' am. 

Trihunal President: Do any Tribunal members have any ,questions for the Detainee? 

Tribunal Members' questions 

Q. Sir, where are you originally from? 

A. I am from Afghanistan. province of Khost, Sa!kafel (ph) village. 

Q. What brought you to the madrassa that you studied at? 
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A. Because I was uneducated and I wanted to be educated. That's why I went there 
to learn something. 

Q. When was that? 

A. I cannot remember because when I went there I was very littile and I don't 
remember that time. 

Q. Where in Afghanistan was the madrassa that you studted at? 

A. Which madrassa are you talking about? 

Q. How many did you study at? 

A. At the time of the Taliban I went to a madrassa, which was located in my own 
village. I learned from our mala (ph). The madrassa was very close to my house. 
My home area. 

Q. Do you recall when that ·was? You said at the t'irne of the Taliban, do you recall 
about when? 

A. I was very little. I don't remember no dates .. At ilie time when the Taliban came 
to my area I was very little. I don't remember,, At 1that time I was studying from 
my Imam, which is the mala (ph) in my own vmage. After the fall of the Talnban 
I went to second madrassa where I was captured. 

Q. Have you ever received any military training? 

A. No. 

Q. Any training on weapons at all? 

A. No. I don't know weapons. How could ( train for i1t'?. 

Q. Where were you living at before you were 1captwed? 

A. In my home. I was studying in that madrassa then walking home. 

Q. Who was living with you in your home? 

A. My father, he was living with us, now he is deceased:. my briothers and my 
nephews. 

Q. What was your job at that time if you had one? 
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A. We have 11 small land. We were working ,on our fand. We w;ere growing com., 
vegetables and wheat. 

Q. How old are you? 

A. When I was arrested, approximately I was 21. 

Q. Were you arrested before September l 11!1 of2001 or after? 

A. I cannot recognize September 1 tth• 

Q. Sure, let me clarify that. 'lbe attacks on the United Stares. Me you familiar with 
those? 

A. Yes. 

Q. Were you arrested before or after those attacks? 

A. After. 

Q. To the best of your memory, about how long after? 

A. I do not have no dates. I do not know about da11es. All ~ heard from the radio that 
somebody attacked America. 

Q. Again, I'm not asking for a specific date ibut ,do you. have an estimate of how 
many days? Not a specific date but an estimate. 

A. Previously I told that I don't know dates. I've been in ws jail for me past one 
and half years. Probably one year before ilhat. 

Q. Let me try it one last time a different way .. Do you. ,rccaill if it was winter time, 
summer time, what time of year as far as seasons are ooncemed? 

A. Summer time. 

Q. Can you just describe the facts and circumstances of your arrest? Who arres,ted 
you? 

A. I was walking towards the village with my frieAd and the;t vHlage the Afghan 
soldiers were in there and they saw us and m~ed us. 

Q. Did they explain to you why they arrested you? 
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A. Al the time of my caprure they didn't teU me anything. When they took me to the 
base they told me that I attacked them and I did this and this. That's why we 
captured you. They didn't tell me what this was though. 

Q. Who were you arrested with? 

A. Another individual by the name of Salim. 

Q. How do you know Salim? 

A. I did not know him previously. I met him on the way going to the village. That 
was the time that I knew him. 

Q. Were you arrested with anybody besides Salim? 

A. At the time ofmy arrest nobody was with us except Salim. 

Q. Just prior to your arrest, was there any gunfire in the area that you heard? 

A. Sir, I cannot recall that I heard or not but I can tell you that that's Afghanistan, 
you always hear the sounds of gunfights. 

Q. What did they teach in the madrassa? 

A. In the madrassa I studied Koran. religious books, and books about Islam. 

Q. Did they teach jihad? 

A. No. 

Q. What does jihad mean to you? 

A. I don't know the meaning of jihad. Why should we call it jihad? 

Q. Did you participate or belong to any charitable group? 

A. No. 

Q. Did you ever work for al Qaida or the Taliban? 

A. No. 

Tribunal President'~gm 

Q. Other than the training at the madrassa did you have any other fonnal education? 
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A. Yes. 

Q. What level did you go up to? Elementary school or .... 

A. I studied until third grade. 

Q. Was there a reason why you stopped goin:g to the fonnal education? 

A. Because I couldn't study Koran. I wanted to study Koran. 

Q. ln the Unclass Summary they refer to a Salemo Fire Base. Do you know where 
that is located at? 

A. l\cvcr heard the name. I don't know what is the meanil\g of Salerno. 

Q. So you don't have any idea whether the Salemo Fire Base is near your viUage? 

A. If I don't recognize the name, how could I know if it's close to my vi.llage? 

Q. That's what 1 was asking. 

A. I don't know Salerno. 

Q. Did you have any weapons on you or did Salim have any weapons on him when 
you w~re &ITT)1Cd? 

A. I did not have a weapon. Salim had a weapon.. 

Q. Wes it just rifle? 

A. I saw that he was carrying a rifle. I don't know rbe :name of the rifle. 

TribW1a] President: I have no further questions. Is ,there anything else tllat y,ou would 
like to tell u.~? 

Detainee: I don't have anything to tell you and I don't have any questions. 

Tribunal President: I'd like to thank you for your participation in 1this fribunal today. 

Detainee: Thank you very much. 
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TIie Tribunal President confumtd thal the Personal Representative had no further 
el•idtnct to present and that the Delllinu no previously approved witnesses to present 
to tlu Tribunal and dosed the open union. 

Detainee: Excuse me, I just remembered that I have a question. 

Tribunal President: Okay. 

Detainee: When the Tribunal is in sellsion. What is my situation in the future? What 
would you do for me, what would you do to me? 

Tribunal President: Thii, is an administrative procedure only. Essentially, we detenninc 
your En,my Combatant status. 1n just a minute I will explain to you what happens '"' 
refcrenci~ Enemy Combatant status decision. Please keep in mind that this is an 
administrative function and there is no punishment connected to it 

Detainee: Okay. 

The Tribunal President explained the remainder of the Tribunal process to the 
Detainee and adjourned the open sessron. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Colonel, U.S. Army 
Tribunal President 
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Summarized Sworn Detainee Stattme• t 

The Tribunal President read the Hearing lnstructio:ns ,to thie Detainee. 

Tribunal President: Abdul Razak do you understand thls process? 

Detainee: Yes of course. 

Tribunal President: Do you have any questions concemh1.g the tribunal process'! 

Detainee: No I don't have. 

The Personal Representative presented the Detainee Election For.m ,(Exhibit D-A) to 
the Tribunal. 

The Recorder presented the Unclassified Summary of Ev/itlenc~ (l!.'xihibil R-1) to ,the 
Tribunal. 

The Recorder confirmed that he /tad no/ urther unclassified evicknce ,01 w.itnesses and 
requested a closed Tribunal session to present c/arsified tl'tlidence. 

TJze Tribunal President opened the Tribunal to 'th,e De1ai11ee to male h'is .stat£mt!nl and 
asked if he would like to make his statement undu oaflt 

Detainee: Yes 

The Rea,rder administered the Muslim oath to tJ,e Detainee. 

Detainee: I want to know if my personal representative will talk or I v.iU talk? 

Tribunal President He can help you present information if you would like for him to talk 
first. 

Detainee: I will talk if it is or if it was possible and then I will ask from the ttanslator to 
translate. 

Tribunal President: OK 

3.a. The Detainee is a member of the Taliban: 
3.1. The detainee served as the President of Cus1oms and then ,the Minister of Commerce 

for the Taliban Government from 1996 until ,the collapse of the fofiban in 2001. 

Detainee: First in. in the name of Allah, I work as a Ta1~ban as a Miruster of Commel\Ce 
and responsible for custom of Afghanistan. I work for a certain sa!la:ry and did not have 
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anything more with Taliban. They gave me this job because [ was working correctly and 
they gave me good salary. I wasn't a person to go to .&ont line and fi~ht. I was only 
achieving my job and 1 was good for it begins. In AfghaniSil.a1n it ~as oruy 11ecruiting of 
fighting or work in the offices. I did not know about imiHtary affairs ~o they gave me a 
civilian job. 

3.2. The Detainee was captured on OJ April 2003 t,_,., soldiers o_(the Afghan Military 
forces (.4MF) near Zamtu in the Ganda Ab Region. He was 1turned over to rhe Unir,ed 
States Forces later that same day. 

Detainee: Second, I was arrested in the Ganda area close ~o the center and tliat was 
Afghan soldiers that arrest me. After three months, I was banded to American forces. 
At the time, I was arrested by Afghan Forces for the first time in itbe ja:i[ ofKaooahar. I 
see American forces. I don't have any objections, they gave or they hamfod ime to 
Americans on the first day later after three months. But this was me .reality, l was handed 
to Americans after three months. 

3. 3. When captured by AMF soldiers, the detainee was in possession of a Kalashnikov 
rifle. 

Detainee: Third, President Karzai, which was President of Afghan Govemmen,t, he Jet me 
to keep one Kalashnikov with me. Basically he gave me one car with two Kalashnikov. 
But again the government took the car from me wW, one Kalashn.ik:,ov and one 
Kalashnikov remained with me. That was the Kalashrukov an Kandaluar with me and 
from the center of Kandahar. My house is approximate.ly ,one 1toodred and seventy 
kllometers away to the north of the center of Kandahar. 'This is .Petty 1.lil>ait .a .Afghe:n 
Government excuses me and let me to stay in the home lbw: after a twe111ty months they 
arrest me again and handed me to here. And, President Kar:zai an.oourn.te it in (he radio 
that high officials are excused and they have a car with two Kalashni~ovs and they could 
stay in their home. Based on that announcement from !President Karzai, ,this is oo.t 
convincing. [ was arrested and I was handed to Americans and [ ram living in here. I have 
this much and am I allowed to tell more then this also? 

Tribunal President: Yes, please do. 

Detainee: When Americans announce that Afghan govemment is a.n mdepeudent 
government and that excuse from the Afghanistan govem,m.er,1t for higll rank work,ers at 
the time of Taliban came from the government of Afighacistan, but unfortW1.ale[y we are 
ending in here. I didn't do any opposition against American fore¢.s or Af~noo forces ,and 
I never do that. If! was announcing my opposition witih tl¥e govemmenit of Af gharusta.o, 
what should I do in the north of Kandahar City. Th.at was my p'lace, but if I was opposite 
of the government like other people, I should go and :stay fili a 1refugee in P:akistan 01r 

somewhere else. I believe what the president of Afgharni,stain said and eJi::ouse us. Tbat is 
why I start living in that way in the future. It was possible ~o support my government. If 
president of Afghanistan excuse me and I was in the home, f did not have ~o do any 
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balance. So why am I living twenty months in the jail? This is ne>l ,goo(!l for the Pii~'ident 
situation, if he is announcing with the level of being 1the president of a ,oo!W'ltry and excuse 
us, but later the forces of that country come and arrests us. :Puttin_g us .in jai!, that wm 
decrease the honesty of the president according to this announcement and. peopie 
according to this announcement, think Afghanistan :govemment does not have ,any 
authority and it will go by the order of the second 1country. This is all 11 have to say in 
front of this tribunal. I don't have anything more and l appreciaite )·ou let me talk. 

Personal Representative: I have one more bullel one more sentence he gave me 1carlier 

Detainee: That is conect. 

Personal Representative: Regarding the third point about bein,g captured with the rifle, he 
was not fighting at all. He was at his nephew's house and was carrying the rifle as 
everybody does for protection 

Detainee: When I wanted to go to my nephew's house it was nighl That was why I 
carried my Kalashnikov also. 

Tribunal President: I like to say at this point that this is the ,only ,in.formation that the 
tribunal has seen in reference to your situation. Would you be wiUing to answer some 
questions that we may have? 

Detainee: Yes, of course. 

Tribunal President: Personal Representative, do you have any questions for the 
Detainee? 

Personal Representative: No ma'am. 

Tribunal President: Recorder, do you have any questions for the Detainee? 

Recorder: ~o ma' am. 

Tribunal President: Do any Tribunal members have any questions for the Detainee? 

Tribunal Members' questions 

Q. Sir, you said that you worked for the Taliban? Were you a member of the 
Taliban? 

A. That's good; that was a good question. It is in my file. Also. I confess 1that it was 
a commander. He is named ltutofol (ph.). He said that you have to work with ll~ 

and he is living close by u.c; also. I told him, I am not a person with fighting. I 
cannot fight at all, and he said." if you cannot tight. l will foid you a civilian job 
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and you have to work with us." That comm.wode.r was Abdul Salam {ph.) and he 
was Malam Alm Mas's (ph.) bodyguard. After tiwee years and Taliban was ruling 
the government, then he presented me to Tam~a.n government, and Abdul S~lam 
(ph.) was trying to get me the president ofCuSltoms i,n Kabun City. 

Q. So, I take it by your answer you were a member of the faliban? 

A. No, I was nor a member of Taliban. That .is why after three years_. they gave me 
that position. If I was a member of Taliban the first time, they would have given 
me that position. 

Q. When did you stop working for the Taliban? 

A. When the government of Taliban dropped out of power in Kabul City. 

Q. Did you have any affiliation with the Tali'ban after the government dropped? 

A. No 

Q. Have you ever used any weapons offensivdy against any;one else? 

A. No. 

Q. Did anyone ever explain to you why you were arrested? 

A. Only the Americans told me why I was arrested lbut Afghan government never. 

Q. What did the Americans tell you? 

A. The Americans told me that the Afghan foi:ces de'livered you to us because you 
had a weapon and you were working for the taHban. 

Q. You testified earlier that President Karzai e~cused rugh 1ranking Taliban members; 
my question is. was this published some where tike in a newspaper ,or any other 
source? 

A. Afghan T.V., Afghan radio, American radio in Afgh.an fan,guagc. BBC~ these are 
official news. everybody gets the same thing. 

Q. Do you know about how long after the 'faliban fell 1that rumo:unccmen1 was made? 

A. Approximately one month later from the idrop from pow;er .. When I was in 
Kandahar (ph.) jail, it was announced whoever ,is 'falliban amd they are rmt in 
opposjtion to the government. They are excl!lSed. 
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Q. Since the Taliban fell, what have you done to support yourself, what has been 
your job? 

A. I have ten acres ofland and I have been working as a farmer t,o support myself. 

Q. What type of crops? 

A. In this small land we are gro\\<ing almonds ancl spices. 

Q, Since the Taliban fell, have you been affiliated wi.th or a member of any political 
party? 

A. No 

Tribunal Member: I have no further questions, 1thank you. 

Detainee: In regards to all of your questions, alllt the money lthat was in my 'b:omic was 
my money but Taliban money was not in my home and I did mot have any(hhug to 
balance with the government, all what I bad befooged to ,me. 

Q. In regards to the first question that the detainee V;"aS the Pres~dent of Commerce 
and the Minister of Customs, what did you do in those positions? 

A. At that time Customs of Afghan was not very :strong for exporit merdiants woulJd 
have to come to him to value the goods for e,qports. I would set a value ,of the 
goods and write a slip and the merchants wou!ld pay 1the tax at ilie !bank. The 'bank 
would give the merchant a slip to export bis ,goods acros'S th~ border. Most of the 
exports were Afghan carpet, almonds, anima[ 1s\.ins; almonds sheUed and 
unshelled, spices and fruit. 

Q. How did you feel about the Americans coming over-to r:emove the Taliban? 

A. When the Americans came over to grab the pow:er, we had chose Karzai as 
president and we were sure that Afghanistan was going to be -rCJbuil1t.; the roads, 
and schools. We were happy because the country was unstable and we wcr.e s.ul'e 
that the stability would come back. I did n1~t leave !because n supportoo the 
government of Karzai. 

Tribunal Member; Thank you very much 

Tribunal President's questions 

Q. That brings up one of the questions that I have. Since yoli ,are an educaited main 
and have had had all these: jobs, did you offer to help ilie Afighan government'? 

UNCLASSIFIBD/,q::oue 

1ISNJJ 1043 
Enclo,ure (,) 
Page 5 of 7 



UNCLASSIFIED/,1f@t'0 

A. 1-,;o, the first time 1 did not request it because ilie Taliiban was gone from power 
and they said we had to stay at home. Later they saiid that 1they only wan~ed 
people who had been in government befor:e. 

Q. Did you ever have contact with any high-ranking Taliban that may have been 
your friends after the fall of the Taliban? 

A. No I did not. I did not have any contact because I did not need them and I did .not 
have any wireless equipment 

Q. You said you were arrested at your nephew's house? 

A. Yes 

Q. Did your nephew support the new government? 

A. No 

Q. Was he actively working to undennine the new government? 

A. '.'lo, he is a little kid. 

Q. I le is a small child? 

A. He is young and about eighteen years old. 

Tribunal President: I don't think we have any further questions. 

Tribunal President: I'd like 10 thank you for your partki,pation in this Tribunal today. 

Tribunal President: Is there anything else that you would liike to tdl us? 

Detainee: No. I don't have any anything to say. I ·appreciate this com\.'ersatio,n between 
us. The Americans did good things for us. 

The Tribunal President confmned lhat the Pe~onal Represtnltlli,llt trail it1<Jfurlher 
evidence to present, thal the Detainee had 110 pr,ew.iou.st, app,r,r;-r1,.•elJ wiilnessres to p.ries,ent 
to the Trlb1mal and closed the open session. 
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The Tribunal Presidtmt aplained the remainder of the Trib.unal process to the 
Detainee and adjourned the open session. 

AlffHENTICA TION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate :summary of the 
kstimony given during the proceedings. 

Colonel, U.S. Army 
Tribunal President 
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